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بسمااللهالرحمنالرحيم
اين چند روزه، حقيقتا يكي از شيرينترين ايام دوران بعد از انقلاب براي ملت ما بود. تنها چيزي كه در اين ايام عيد

و شادي، دلها را آزرده ميكرد و ميكند و من در اين چند روز، غالبا در همين فكر بودم، اين است كه بسياري از
شماها آرزو داشتيد كه بعد از برگشتن، امام را زيارت كنيد. همهي رزمندگان ما، اين آرزو را داشتند. بسياري از

شهداي ما در وصيتنامههايشان، به اين آرزو و عشق بزرگ اشاره كردهاند.
ما ميدانيم كه شما در طول دوران اسارت در زندانها، در اردوگاههاي دشوار و در زير آن فشارها، يكي از چيزهايي كه

دلهايتان را زنده و پراميد نگاه ميداشت، ياد آن چهره و روحيهي پرصلابت امام عزيزمان بود. آن بزرگوار هم خيلي
به ياد اسرا بودند. حال پدري را كه فرزندانش با اين شكل از او دور شده باشند، راحت ميشود فهميد. خود آن

بزرگوار، در نامهيي كه براي يكي از اسرا نوشته بودند، اين حالت را تشريح كردند. نشان دادند كه واقعا داغدار فقدان
اين عزيزان هستند. حقيقتا اين روزها، جاي امام خالي است. البته روح بزرگوار پرفتوح آن جليلالقدر، به ما متوجه

است. شادي و موفقيتهاي ملت ما و پيروزيهاي اسلام و مسلمين، روح امام را مانند ارواح طيبهي همهي اوليا،
شادمان و مسرور ميكند.

خدا را شكر ميكنيم كه ثابت كرد، آن دست قدرتمندي كه از روز اول، پشت سر اين انقلاب و اين كشور بود،
همچنان پشت سر اين انقلاب و اين كشور است. خداي متعال از اوان نشانههاي پيروزي اين انقلاب، در همهي

گذرگاههاي سخت، با قدرت كاملهي خود، مسؤولان و ملت را هدايت كرده است و اين نكتهيي بود كه امام
بزرگوارمان عميقا به آن معتقد بودند كه دست قدرتمندي، اين انقلاب و اين ملت را هدايت ميكند. حالا هم

همانطور شد و بحمداالله با پيروزي ملت ايران و شما فداكاران و مبارزان راه حق و راه اسلام و با پيروزي و
سربلندي اسلام و مسلمين، همه چيز به نحو مطلوب پيش ميرود و پيش رفت. اگر بنا بود كه افكار و ابتكارات

بشري، در اين مورد بخواهند فكر كنند، بهتر از آنچه كه شد، ممكن نبود راه و خط روشني را بيابند. خداي متعال،
خودش همه را هدايت كرد.

شما بحمداالله برگشتيد. دوران سختي بر شما گذشت. بر خانوادههاي شما هم خيلي سخت گذشت. بر ملت ايران
نيز به خاطر نداشتن جوانان فداكار و مردان مؤمن و رزمندگان مخلصي مثل شماها و بقيهي اسراي آزادهي عزيز ما،

سخت گذشت; اما صبر و مقاومت و توكل به خدا، همه چيز را در جهت مصلحت ملت ايران و مصلحت صابران
پيش برد. اين هم تجربهيي شد. خداي متعال فرموده است: "ان مع العسر يسرا": هر سختي ـ اگر صبر كنيد ـ يك

آساني به دنبال خود دارد. ما ملت، اين را در اين ده، دوازده سال، مكرر تجربه كردهايم. اين هم تجربهي ديگري شد.
خدا را به اين خاطر، شكر ميكنيم. اميدواريم كه انشاءاالله بقيهي اسراي عزيز و آزادمردان و آزادگان نور چشم ما و
نور چشم ملت ايران، زودتر بيايند. شما ذخيرهي بزرگ الهي و يك ثروت عظيم انساني هستيد كه در دست دشمن،
غصب شده بوديد. خداي متعال، شما را به ملت و به اين كشور اسلامي برگرداند. انشاءاالله همه بتوانيم وظايفمان

را انجام بدهيم.
برادران! ما در ميانهي يك راه بسيار پرافتخار هستيم. اين نكته را نبايد هرگز از ياد ببريم. اين انقلاب، آرزوي همهي
ملتهاي مسلمان بود. اگر بگوييم همهي مصلحان و متفكران و آزادمردان طول تاريخ اسلام، آرزوي چنين روزهايي را

براي اسلام و مسلمين داشتهاند، مبالغه نكردهايم. دشمنان اسلام براي از بين بردن كامل اسلام و قرآن و ارزشهاي
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اسلامي، نقشههاي عجيبي طرح كرده بودند. در طول دهها سال، چهقدر ثروت خرج شد، چهقدر فكر شد، چهقدر
جنايت انجام شد، چهقدر تبليغات دروغ شد، براي اينكه اسلام بكلي از صحنهي زندگي بشر خارج بشود.

انقلاب ما، همه چيز را بهعكس آنچه كه دشمنان اسلام و شيطانها ميخواستند، كرد. امروز، ملتهاي اسلام بيدار
شدهاند. امروز، نهضت اسلامي در بسياري از كشورهاي اسلامي دنيا، اوج گرفته است. امروز، اسلام و انقلاب

اسلامي و نهضت اسلامي، يك ارزش بزرگ ملي و اجتماعي و سياسي محسوب ميشود. امروز، كار به جايي رسيده
است كه حتي كساني كه با اسلام هيچ ميانهيي ندارند، براي مصلحت زمانه، دم از اسلام ميزنند! امروز، اسلام عزيز

شده است. اين عزت را چه چيزي به اسلام داد؟ خون شهيدان ما، زحمات و صبرها و مقاومتهاي شما، تلاشها و
محنتپذيريها و صبرها و استقامتهاي خانوادههاي شما ـ اين مادران، اين پدران، اين همسران، اين فرزندان ـ تلاش

مخلصانهي كساني كه همهي آرزوهاي جواني و مادي را كنار گذاشتند و در خط اسلام، مبارزه و مجاهده كردند. اينها
اثر كرد.

امروز، اسلام در دنيا عزت پيدا كرده است. بحمداالله پايگاه اسلام عزيز و انقلابي هم، ايران اسلامي است و ملت
ايران محور همهي اين افتخارات هستند. حقيقتا ملت ايران، ملت بزرگ و عاليقدر و پرشور و بااستعدادي است.

خدا اين ملت را ميشناخت و خصوصيات اين ملت را ميدانست كه عظيمترين بارها و مسؤوليتها را ـ كه
مسؤوليت احياي دوبارهي اسلام و زنده كردن قرآن و ارزشهاي اسلامي است ـ بر دوش اين ملت گذاشت و

بحمداالله اين ملت هم موفق شده است; ليكن ما در ميانهي راه هستيم و همه موظفيم كه تلاش و مجاهدت كنيم.
دشمنان اسلام بيدارند و از ضربه زدن به اسلام، مأيوس نشدهاند. امروز، سياستهاي بزرگ جهاني به فكر هستند، تا
صحنه را از اسلام و شعارهاي اسلامي ـ كه براي ملتها پرجاذبه است ـ خالي كنند. شيطانها و شيطان بزرگ ـ يعني
امريكا ـ به فكر ضربه زدن به اسلام و مسلمينند. هرجايي كه حضور دشمنان اسلام باشد، براي اسلام احساس خطر
ميشود و مجاهدان راه اسلام و مسلمانان مخلص و واقعي را، به دفاع و احساس مسؤوليت و دلسوزي و تلاش و

كار و مجاهدت دعوت ميكند.
در اين ده سالي كه شما نبوديد، خيلي قضايا در اين كشور اتفاق افتاد و ملت ايران، امتحانهاي خيلي عظيم و

پرافتخاري دادند. در اين امتحانها، بحمداالله ملت سربلند از آب درآمد. ملت ايران نشان داد كه در مقابل حوادث،
مقاوم و با استقامت و پابرجاست. دشمنان اسلام، خيلي سعي كردند كه بين ملت ما شكاف بيندازند، ولي

نتوانستند; خيلي سعي كردند مردم را از اسلام دور كنند، ولي نتوانستند. تبليغات و پولها و سياستهاي دشمنان،
خيلي سعي و تلاش كرد، تا شايد ملت را از آرزوها و آرمانها و هدفهايش دور كند; ولي نتوانست. ملت، پشت سر

امام و مسؤولان دلسوز، در اين دهساله ايستادند و موفق شدند. امروز هم بحمداالله ملت ما در نهايت شادابي،
استقامت، قدرت و قاطعيت، پشت سر مسؤولان ايستاده است.

ملت ايران بايد به مدد اسلام و اتحاد و اتفاقشان، خود را قوي كنند. اگر ملت ما از لحاظ نظامي و اقتصادي و
سياسي و فرهنگي، در حد اعلاي قدرت بود، ميتواند زندگي خود و ملتهاي مسلمان را نجات بدهد. اگر قوي و مقتدر

بود، اگر وضعي داشت كه اميد قدرتهاي بزرگ و متجاوز را قطع كرد و به يأس مبدل نمود، براي جوامع اسلامي،
الگو خواهد بود. اگر خداي ناكرده اين ملت، اقتدار لازم و شايستهي اسلامي را نداشته باشد، دشمنان طمع خواهند

كرد، در زندگي او دست خواهند برد، تسلط پيدا خواهند كرد و همان بساط ننگين دوران گذشته را ـ العياذ باالله
تجديد خواهند كرد.

ملت بايد از لحاظ نظامي، اقتصادي، سياسي و فرهنگي قوي باشد. تهديدهاي جهاني را مشاهده كنيد، ببينيد كه
قدرتهاي بزرگ در چه فكرهايي هستند. امروز، در همين منطقهي خليج فارس و خاورميانه، استكبار جهاني و امريكا،
در فكر توسعهي قدرت و در فكر طرحهاي توسعهطلبانهي خودشان هستند. اينها به فكر رفع تجاوز نيستند. خود اينها
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متجاوزند و تجاوزشان را در بسياري از نقاط عالم، نشان دادهاند. وجود اينها، براي ملتهاي اسلامي خطر است. اينها
نميتوانند ايجاد امنيت بكنند. ملت مسلمان ما، بايد به فكر باشد.

امروز، وظيفهي همهي آحاد ملت، مخصوصا آن كساني كه در ميدانهاي خطر، تلاش كردهاند و از جان و عمر و
جواني و عزيزان خود، مايه گذاشتهاند ـ مثل شما عزيزان و همهي قشرهاي مؤمن، خانوادههاي شهدا، جانبازان و

كساني كه بيش از همه براي انقلاب دل سوزاندهاند و سرمايهگذاري كردهاند ـ اين است كه بايد تلاش كنند; تلاش
پشت سر مسؤولان، براي سازندگي كشور به صورت يك كشور قدرتمند.

هيچوقت مثل امروز، مسؤولان كشور، رئيسجمهور و دولت، شخصيتهاي برجسته و ممتازي نبودند. امروز بحمداالله
رئيسجمهوري در رأس قوهي اجرايي ماست كه مايهي اميد و مورد علاقه و اعتماد امام در همهي امور سياسي و

نظامي در كشور بود. اين را ما شاهد بوديم. اين، يك امتياز بزرگ است كه امروز بحمداالله ملت ما دارد.
مسؤولان اجرايي، قضايي، نمايندگان مردم در مجلس شوراي اسلامي و مسؤولان نيروهاي نظامي، انسانهاي مؤمن،
مخلص، دلسوز، علاقهمند، به فكر مستضعفان، به فكر كشور و پيشرفت كارها، به فكر انجام وظيفه و واقعا در حال

خدمت هستند; كساني كه در هيچيك از كشورها ـ تا آنجايي كه ما شناختيم و فهميديم ـ نظير آنها را سراغ نداريم.
اين، امتياز خيلي بزرگي است. اين مسؤولان، و اين هم ملت. ما هيچچيز كم نداريم. با اين كشور با عظمت و
بزرگ، با اين تاريخ پربار، ما ميتوانيم يك ملت قوي و نيرومند، و براي اسلام مايهي افتخار باشيم. اين ملت

ميتواند براي مسلمين در سرتاسر دنيا الگو باشد; اينها ممكن است. تا الان هم بحمداالله همينطور بوده است.
اگرچه امام امروز در ميان ما نيستند، اما رهنمودها و راه و خط و پرتو اشاره و شاگردان امام هستند و اين ملت ـ
مريدان و فرزندان امام ـ در صحنهاند. اين صحنه را حفظ كنيد. الحمدالله كه خدا دشمنانتان را شكست داد، شما را

پيروزمندانه به ميهن اسلامي برگرداند، خانوادههايتان را شاد كرد و قطعا خداي متعال با اين پيروزيها دل مقدس و
مبارك وليعصر ( ارواحنا فداه) را شاد نمود. اين پيروزيها، در سايهي استقامت و مقاومت و توكل به خدا و حركت در

راه او و اخلاص و دلسوزي بود. هروقت و تا هر زمان كه دلسوزانه در راه خدا حركت كنيم، همين پيروزيها هست.

هيچچيز، ما را نميترساند و از راه خدا منحرف نميكند. هيچچيز، دلهاي ما را در پيمودن اين راه، مردد نميسازد.
خدا هم لطفش را از ما دريغ نكرده است و نخواهد كرد.

اميدواريم كه خداي متعال، به شماها توفيق بدهد. انشاءاالله هرچه زودتر برگرديد، به خانههايتان برويد، پدران و
مادران و همسران و فرزندانتان را ببينيد، دلهاي آنها را بيشتر شاد كنيد و انشاءاالله بقيهي عزيزان ما هم بيايند. دل
ملت ما شاد شده است و انشاءاالله شادتر بشود و خداوند با گرههايي كه باز خواهد كرد، انشاءاالله همهي ملت ما را

شاد كند.

والسلام عليكم و رحمةاالله و بركاته

Powered by TCPDF (www.tcpdf.org)

صفحه 3 / 3

http://www.tcpdf.org

